
     Protokół nr 05/V/19  BRM.0002.01.2019 
obrad V sesji Rady Miejskiej w Czerwieńsku, która odbyła się w auli konferencyjnej 

Urzędu Gminy i Miasta w Czerwieńsku  28 lutego 2019 roku. 
 

Obrady V sesji Rady Miejskiej w Czerwieńsku VIII kadencji (2018-2023) otworzył o godz. 1000 
Krzysztof Smorąg – Przewodniczący Rady, stwierdzając jednocześnie quorum, uprawniające 
Radę do podejmowania prawomocnych decyzji i uchwał. 
W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych (zgodnie z listą obecności, stanowiąca załącznik nr 1 
do niniejszego protokołu). 
Lista osób spoza Rady biorących udział w posiedzeniu, stanowi załącznik nr 2 i 3 do niniejszego 
protokołu. 
Przewodniczący przedstawił porządek obrad, zawarty w zawiadomieniu o sesji, a stanowiący 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
Wniosków o zmianę porządku obrad nie było. 
Przewodniczący Rady odczytał i poddał pod głosowanie proponowany porządek obrad. 
Rada Miejska – jednomyślnie (15 głosami „za”) przyjęła następujący porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie obrad V sesji. 

2. Informacja Burmistrza Czerwieńska o działalności w okresie międzysesyjnym. 

3.  Interpelacje i zapytania radnych. 
 

4. 
 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Czerwieńsk na rok 
2019. 
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i opłat stanowiących 
dochód budżetu Gminy Czerwieńsk instrumentem płatniczym. 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Czerwieńsku. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego gminnego programu osłonowego 
Gminy Czerwieńsk w ramach rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2019 – 2023, podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 
przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w ramach wieloletniego 
rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 oraz 
określenia zasad zwrotów wydatków w tym zakresie. 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 
pobyt uczestników w Dziennym Domu Senior+ w Czerwieńsku. 

9. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania 
i rozliczania oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobierania 
i wykorzystywania dotacji udzielanych z budżetu Gminy Czerwieńsk dla publicznych 
i niepublicznych: szkół, przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego prowadzonych przez 
osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu terytor ialnego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 
kształcenie nauczycieli pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia 
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nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest 
przyznawane w 2019 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych za 
trwały zarząd. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czerwieńsk w 2019 roku. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania darowizny nieruchomości. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu 
mieszkalnego zbywanego na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym. 
 

15. Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Współpracy 
Gminy Czerwieńsk z organizacjami pozarządowymi na 2019 rok. 
 

16. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
na terenie Gminy Czerwieńsk. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Województwa Lubuskiego realizacji budowy 
ciągu pieszo – rowerowego wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 279 w Leśniowie Wielkim. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów organów jednostek pomocniczych 
Gminy Czerwieńsk. 

19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

20. Wolne wnioski i informacje. 

21. Przyjęcie protokołu z obrad IV sesji. 

22. Zakończenie obrad V sesji. 
 
Raport imienny z głosowania nad porządkiem obrad, stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu. 
Sekretarz posiedzenia – Henryk Góralczyk. 
Ad. 2 
Informacja Burmistrza Czerwieńska z działalności w okresie międzysesyjnym. 
Temat zreferował Piotr Iwanus – Burmistrz Czerwieńska. 
Przedłożona informacja stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
Następnie Burmistrz przedstawił informację dot. sprzedaży nieruchomości w okresie od 28 
grudnia 2018 r. do 26 lutego 2019 r. 
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Dyskusja: 
Radna Ewa Wójtowicz poprosiła burmistrza o rozszerzenie informacji na temat: 
1/ planu remontu dróg wojewódzkich przez ZDW w 2019 r. na terenie gminy, 
2/ dofinansowania budowy sali gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Leśniowie Wielkim, 
3/ wsparcia finansowego Spartakiady Rothenburgów, która odbędzie się 21-23.06.2019 r. 
w Czerwieńsku, 
4/ zagospodarowania zalewu, 
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5/ technikum w Czerwieńsku. 
Indagowany udzielił następujących odpowiedzi: 
Odn. pkt. 5 
Dyrektor LO w Czerwieńsku podpisał porozumienie z PKP Cargo na objęcie patronatem klasy 
z Technikum, które będzie utworzone na bazie wygaszanego Gimnazjum w Czerwieńsku. 
Trwają też uzgodnienia na przygotowanie programu nauczania. 
Na Komisji ISiPP będzie podanych więcej szczegółów w tym zakresie. 
Odn. pkt. 3 
Gmina wystąpiła z wnioskiem do dyrektora PKO BP o wsparcie finansowe działań związanych 
z promocją banku na Spartakiadzie Rothenburgów. Kwota dofinansowania to 5.000 zł. Zarząd 
banku jest na etapie rozpatrywania wniosku. 
Odn. pkt. 4 
Zagospodarowanie zalewu. Gmina oczekuje na decyzję Regionalnego Zarządu Gospodarki 
Wodnej z Wrocławia odnośnie podpisania umowy długoterminowej (dziesięcioletniej), gdyż 
Program Rozwoju Obszarów Wiejskich oczekuje od beneficjenta deklaracji o zachowaniu 
trwałości projektu przez okres co najmniej 7 lat. Warunkiem podpisania tak długiej umowy 
jest wykonanie nowego operatu wodno-prawnego. Gmina czyni starania, aby spełnić wszelkie 
warunki narzucone przez RZGW. Jest duża szansa, żeby do lata wykonać działania związane 
z zagospodarowanie terenu rekreacyjnego w Czerwieńsku. 
Odn. pkt. 1 
ZDW przystąpił do wymiany zniszczonych krawężników drogowych na ul. Zielonogórskiej 
w Czerwieńsku. W następnej kolejności będą prowadzone roboty modernizacyjne 
ul. Spokojnej w Czerwieńsku. W ramach bieżącego utrzymania dróg będą wykonywane prace 
wynikające z eksploatacji takich dróg jak: droga nr 279 (Leśniów Wielki – Nietków – 
Czerwieńsk – Wysokie), nr 280 (Czerwieńsk – przeprawa promowa na Brody), nr 278 (Będów – 
Bródki, - Nietkowice – Sulechów), nr 276 w Sycowicach (obecnie prowadzony jest remont 
kapitalny tej drogi). 
Odn. pkt. 2 
Gmina zabiega o uruchomienie rezerwy Skarbu Państwa na poprawę bazy edukacyjnej 
i sportu. W listopadzie 2018 r. złożono wniosek w Regionalnym Ośrodku Pomocy Społecznej 
na likwidację barier architektonicznych. Wniosek ten uzyskał pozytywną ocenę merytoryczną. 
Oczekuje się na uruchomienie środków finansowych. 
Radny Wojciech Zawada zwrócił się z prośbą o rozbudowanie informacji ze spotkania 
z przedstawicielami PKS, a dotyczącej publicznego transportu zbiorowego w Gminie 
Czerwieńsk. Pasażerowie skarżą się na jakość świadczonych usług (niepunktualność, autobusy 
brudne, a szczególnie szyby przez, które nic nie widać itp.). 
Burmistrz zapewnił, że będą prowadzone rozmowy z Zarządem PKS-u w sprawie poprawy 
jakości świadczonych usług. 
Na spotkaniu 4 stycznia br. prowadzono rozmowy w sprawie działalności PKS na terenie 
Gminy Czerwieńsk. 
Radna Katarzyna Wajler – Kielka zapytała burmistrza: czy były też prowadzone rozmowy na 
temat publicznego transportu dla „Zaodrza”? 
Indagowany wyjaśnił, że rozmowy dotyczyły wszystkich linii komunikacyjnych na terenie 
Gminy Czerwieńsk. 
Ad. 3. 
Interpelacje i zapytania radnych. 
Interpelacje i zapytanie złożyli: 
1. Radna Ewa Wójtowicz w sprawie: 
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- włączenia Urodzin Miasta do tradycji gminy (BRM.0003.07.2019), 
- utworzenia placu targowego na terenie Czerwieńsk oraz umożliwienie działkowcom i 
właścicielom przydomowych ogrodów sprzedaż swoich plonów w tym miejsca za symboliczną 
opłatę placową – targową (BRM.0003.06.2019). 
2. Radna Katarzyna Wajler – Kielka wystąpiła z następującymi pytaniami: 
- według jakiego klucza podejmowane są decyzje o wykonaniu dróg na terenie Gminy 
Czerwieńsk? 
- czy gmina prowadzi rejestr dróg gminnych, które należy wyremontować? 
- czy program remontu dróg jest programem, który jest odgórnie planowany i czy uwzględnia 
w tym zakresie potrzeby wszystkich mieszkańców Gminy Czerwińsk? (BRM.0003.10.2019), 
- kto zleca i odbiera remonty dróg, zwłaszcza drogi dojazdowej z Nietkowic do Sycowic? 
- ile kosztował gminę remont drogi Nietkowice – Sycowice w 2018 roku, a ile w roku 2019? 
(BRM.0003.09.2019). 
Ponadto Radna wystąpiła o przedstawienie informacji dotyczącej remontu przepustu 
drogowego nad Strużyną w Leśniowie Wielkim (BRM.0003.08.2019). 
3. Radny Wojciech Zawada zgłosił interpelację w sprawie zajęć sportowych 
(BRM.0003.03.2019) oraz zadał dwa pytania, pierwsze z nich dotyczyło bankomatu 
i wpłatomatu w Czerwieńsku? (BRM.0003.04.2019), a drugie budynku po dawnym Posterunku 
Policji w Czerwieńsku (BRM.0003.05.2019). 
Przewodniczący Rady o godz. 1042 ogłosił przerwę techniczną, która trwała do godz. 1050, 
a następnie poinformował, że w okresie międzysesyjnym interpelacje i zapytania złożyli: 
1. Radna Agata Szyszymar w sprawie utworzenia w świetlicy wiejskiej w Nietkowicach dla 
mieszkańców „Zaodrza” punktu podawczego Urzędu Gminy i Miasta Czerwieńsk 
(BRM.0003.01.2019). Radna uzyskała odpowiedź pismem SG.0003.1.2019 z 05.02.2019 r. 
2. Radny Henryk Góralczyk wystąpił z zapytaniem do Prezydenta Miasta Zielona Góra 
w sprawie planu wybudowania oświetlenia i chodników do przystanku PKP w Przylepie. Radny 
uzyskał odpowiedź pismem DI.7011.2.2019.WSo RISS 4256211 z 24.01.2019 r. 
3. Radny Henryk Góralczyk wystosował pismo z 17.02.2019 r. (za pośrednictwem Burmistrza 
Czerwieńska) do Urzędu Marszałkowskiego w Zielonej Górze w sprawie zapewnienia 
bezpieczeństwa podróżnym korzystającym z przystanku kolejowego Zielona Góra – Przylep. 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Czerwieńsk na rok 2019. 
Przewodniczący poinformował, że radni otrzymali projekt uchwały (druk: 
BRM.0006.09(2).2019 z 21.02.2019 r.), którą opracowała i omówiła Urszula Napierała – 
Skarbnik Gminy.  
Prowadzący posiedzenie podkreślił, że dokument ten nie był przedmiotem prac Komisji stałych 
Rady. Natomiast Komisja Budżetu i Finansów pracowała nad I wersją projektu uchwały 
z 06.02.2019 r. i o tym dokumencie wydała opinię pozytywną. 
Następnie Przewodniczący otworzył dyskusję. 
Radna Ewa Wójtowicz zapytała: czy w dziale 926 wydatki majątkowe dotyczą sołectw, czy 
Samorządu Mieszkańców Miasta Czerwieńsk? 
U. Napierała wyjaśniła, że są to środki finansowe niewykorzystane w ubiegłym roku przez 
samorządy mieszkańców sołectw. 
Przewodniczący stwierdzając wyczerpanie dyskusji, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Wynik głosowania: 14 „za”, 1 „przeciwny”/15. 
Raport z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący stwierdził, iż Rada – większością głosów - podjęła uchwałę nr 0007.24.2019 
w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Czerwieńsk na rok 2019. 
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Ad. 5. 
Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i opłat stanowiących dochód 
budżetu Gminy Czerwieńsk instrumentem płatniczym.

 
Projekt uchwały, wg druku BRM.0006.04.2019 z 29.01.2019 r., opracowała i omówiła Urszula 
Napierała – Skarbnik Gminy. 
Projekt uchwały uzyskał pozytywną (jednomyślną) opinię Komisji Budżetu i Finansów. 
Dyskusji nie było. 
Przewodniczący Rady stwierdzając brak dyskusji, poddał głosowaniu projekt uchwały. 
Wynik głosowania: 15 „za/15. 
Raport z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Przewodniczący stwierdził, że uchwała nr 0007.25.2019 w sprawie dopuszczenia zapłaty 
podatków i opłat stanowiących dochód budżetu Gminy Czerwieńsk instrumentem płatniczym 

przez Radę została przyjęta jednomyślnie. 
Ad. 6. 
Podjęcie uchwały w sprawie Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Czerwieńsku. 
Prowadzący obrady poinformował, iż projekt uchwały wg druku: BRM.0006.12.2019 
z dn. 06.02.2019 r., był przedmiotem prac Komisji Infrastruktury Społecznej i Porządku 
Publicznego i uzyskał jej jednomyślną akceptację. 
Projekt uchwały opracowała i omówiła Beata Przymus – Kierownik Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Czerwieńsku. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Nie było zgłoszeń do dyskusji. 
Przewodniczący stwierdzając brak dyskusji, poddał głosowaniu projekt uchwały. 
Wynik głosowania: 15 „za”/15. 
Raport z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
Przewodniczący stwierdził, iż Rada – jednomyślnie, podjęła uchwałę nr 0007.26.2019 
w sprawie Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Czerwieńsku. 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego gminnego programu osłonowego 
Gminy Czerwieńsk w ramach rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 
– 2023, podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 
pomocy w zakresie dożywiania w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek 
w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023 oraz określenia zasad zwrotów wydatków w tym 
zakresie. 
Prowadzący obrady poinformował, iż projekt uchwały wg druku: BRM.0006.03.2019 
z dn. 14.01.2019 r., był przedmiotem prac Komisji Infrastruktury Społecznej i Porządku 
Publicznego i uzyskał jej jednomyślną akceptację. 
Projekt uchwały opracowała i omówiła Beata Przymus – Kierownik OPS w Czerwieńsku. 
Dyskusji nie było. 
Przewodniczący stwierdzając brak dyskusji, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Wynik głosowania: 15 „za”/15. 
Raport z imiennego głosowania w zał. nr 11 do protokołu. 
Przewodniczący stwierdził, iż Rada – jednomyślnie - przyjęła uchwałę nr 0007.27.2019 
w sprawie przyjęcia wieloletniego gminnego programu osłonowego Gminy Czerwieńsk 
w ramach rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019 – 2023, 
podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy 
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w zakresie dożywiania w ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole 
i w domu” na lata 2019 – 2023 oraz określenia zasad zwrotów wydatków w tym zakresie. 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 
uczestników w Dziennym Domu Senior+ w Czerwieńsku. 
Prowadzący obrady poinformował, iż projekt uchwały, wg druku: BRM.0006.13.2019 
z dn. 06.02.2019 r., był przedmiotem prac Komisji Infrastruktury Społecznej i Porządku 
Publicznego i uzyskał jej jednomyślną akceptację. 
Wyże wymieniony projekt uchwały opracowała i omówiła Beata Przymus – Kierownik OPS 
w Czerwieńsku. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Podczas dyskusji Radna Ewa Wójtowicz zapytała o orientacyjną miesięczną wielkość opłat za 
korzystanie z „DD” przez uczestników nie objętych ulgami, natomiast Radna Magdalena 
Salejko zapytała o termin opracowania planu finansowego placówki. 
Kierownik OPS wyjaśniła, że na postawione pytania, w dniu dzisiejszym nie można udzielić 
odpowiedzi. Dzienny Dom Senior+ jest na etapie organizacji i w chwili obecnej nie jest 
możliwe przedłożenie kalkulacji opłat, ani planu finansowego placówki. Wielkości te m. in. 
będą uzależnione od ilości jej uczestników. 
Przewodniczący stwierdzając wyczerpanie dyskusji, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Wynik głosowania: 13 „za”, 2 „wstrzymujące się”/15. 
Raport z imiennego głosowania w zał. nr 12 do protokołu. 
Przewodniczący stwierdził, iż Rada – większością głosów - przyjęła uchwałę nr 0007.28.2019 
w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt uczestników 
w Dziennym Domu Senior+ w Czerwieńsku. 
Przewodniczący Rady, zamykając ten punkt porządku obrad o godz. 1110 ogłosił przerwę. 
Obrady wznowiono o godz. 1125. 
Po przerwie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych. 
Ad. 9 
Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystywania dotacji 
udzielanych z budżetu Gminy Czerwieńsk dla publicznych i niepublicznych: szkół, przedszkoli, 
oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania 
przedszkolnego prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami 
samorządu terytorialnego. 
Prowadzący obrady poinformował, iż projekt uchwały, wg druku: BRM.0006.06.2019 
z dn. 30.01.2019 r., był przedmiotem prac Komisji Infrastruktury Społecznej i Porządku 
Publicznego i uzyskał jej pełną akceptację. 
Projekt uchwały opracowała i omówiła Danuta Tomaszewska – Dyrektor Centrum Usług 
Wspólnych w Czerwieńsku. 
Zgłoszeń do dyskusji nie było. 
Przewodniczący stwierdzając brak dyskusji, poddał głosowaniu projekt uchwały. 
Wynik głosowania: 15 „za”/15. 
Raport z imiennego głosowania w zał. nr .13 do protokołu. 
Przewodniczący stwierdził, iż Rada – jednomyślnie - podjęła uchwałę nr 0007.06.2019 
zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania oraz trybu 
przeprowadzania kontroli prawidłowości pobierania i wykorzystywania dotacji udzielanych 
z budżetu Gminy Czerwieńsk dla publicznych i niepublicznych: szkół, przedszkoli, oddziałów 
przedszkolnych w szkołach podstawowych oraz innych form wychowania przedszkolnego 
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prowadzonych przez osoby fizyczne i osoby prawne niebędące jednostkami samorządu 
terytorialnego. 
Ad. 10 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 
kształcenie nauczycieli pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli 
oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w 2019 r. 
Prowadzący obrady poinformował, iż projekt uchwały wg druku BRM.0006.08.2019 
z dn. 09.01.2019 r., był przedmiotem prac Komisji Infrastruktury Społecznej i Porządku 
Publicznego i uzyskał jej jednomyślną akceptację. 
Projekt uchwały opracowała i omówiła Danuta Tomaszewska – Dyrektor Centrum Usług 
Wspólnych w Czerwieńsku. 
Dokument ten był poddany konsultacji dyrektorom placówek oświatowych w gminie 
i związkom zawodowym oświaty. 
Następnie prowadzący posiedzenie otworzył dyskusję nad tym dokumentem. 
Nie było zgłoszeń do dyskusji. 
Prowadzący obrady stwierdzając brak dyskusji, projekt uchwały poddał pod głosowanie. 
Wynik głosowania: 14 „za”, 1 „wstrzymujący się”/15. 
Raport z imiennego głosowania w zał. nr 14 do protokołu. 
Prowadzący posiedzenie stwierdził, że Rada – większością głosów przyjęła uchwałę nr 
0007.30.2019 w sprawie ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie 
nauczycieli pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności 
i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w 2019 r. 
Ad. 11 
Podjęcie uchwały w sprawie zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych za trwały 
zarząd. 
Prowadzący obrady poinformował, iż projekt uchwały wg druku BRM.0006.14.2019 
z dn. 14.02.2019 r., był przedmiotem prac Komisji Infrastruktury Technicznej, Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska i uzyskał jej jednomyślną akceptację. 
Uzasadnienie do projektu uchwały odczytała Anna Mała – Franciszkiewicz – Dyrektor Żłobka 
Miejskiego w Czerwieńsku 
Dyskusji nie było. 
Prowadzący obrady stwierdzając brak dyskusji, projekt uchwały poddał pod głosowanie. 
Wynik głosowania: 15 „za”/15. 
Raport z imiennego głosowania w zał. nr 15 do protokołu. 
Prowadzący stwierdził, że Rada – jednomyślnie - podjęła uchwałę nr 0007.31.2019 w sprawie 
zgody na udzielenie bonifikaty od opłat rocznych za trwały zarząd. 
Ad. 12 
Podjęcie w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czerwieńsk w 2019 roku. 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały (druk: BRM.0006.17.2018 z 05.12.2018 r.), 
był przedmiotem prac Komisji Infrastruktury Technicznej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
i uzyskał jej akceptację (jednomyślną). 
Dokument powyższy był poddany konsultacji. 
Temat omówiła Marzena Tomaszewska – pracownik Ref. GGRiOŚ w UGiM Czerwieńsk. 
Dyskusji nie było. 
Przewodniczący stwierdzając brak dyskusji, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Wynik głosowania: 15 „za”/15. 
Raport z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący stwierdził, iż Rada – jednomyślnie - przyjęła uchwałę nr 0007.32.2019 
w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Czerwieńsk w 2019 roku. 
Ad. 13 
Podjęcie uchwały w sprawie odwołania darowizny nieruchomości. 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały (druk: BRM.0006.01.2019 z 14.01.2019 r.), 
był przedmiotem prac Komisji Infrastruktury Technicznej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
i uzyskał jej pełną akceptację. 
Projekt uchwały opracowała i omówiła Janina Borkowska – Kierownik Ref. GGRiOŚ w UGiM 
Czerwieńsk. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Dyskusji do w/wym. dokumentu nie było. 
Radny Wojciech Zawada zapytał burmistrza: czy jest jakiś plan zagospodarowania tego terenu 
pod budownictwo wielorodzinne? 
Indagowany odpowiedział twierdząco. 
Przewodniczący stwierdzając wyczerpanie dyskusji, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Wynik głosowania: 15 „za”/15. 
Raport z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący stwierdził, iż Rada – jednomyślnie - przyjęła uchwałę nr 0007.33.2019 
w sprawie odwołania darowizny nieruchomości. 
Ad. 14 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego 
zbywanego na rzecz najemcy w trybie bezprzetargowym. 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały (druk: BRM.0006.07.2019 z 05.02.2019 r.), 
był przedmiotem prac Komisji Budżetu i Finansów i uzyskał jej akceptację (jednomyślną). 
Projekt uchwały opracowała i omówiła Janina Borkowska – Kierownik Ref. GGRiOŚ w UGiM 
Czerwieńsk. 
Dyskusji nie było. 
Przewodniczący stwierdzając brak dyskusji, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Wynik głosowania: 15 „za”/15. 
Raport z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący stwierdził, iż Rada – jednomyślnie - przyjęła uchwałę nr 0007.34.2019 
w sprawie udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży lokalu mieszkalnego zbywanego na rzecz 
najemcy w trybie bezprzetargowym. 
Ad. 15 
Podjęcie uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy 
Czerwieńsk z organizacjami pozarządowymi na 2019 rok. 
Projekt uchwały był przedmiotem prac Komisji Budżetu i Finansów i uzyskał jej pełną 
akceptację (druk: BRM.0006.14.2018 z 12.12.2018 r.). 
Temat omówiła Małgorzata Kuźniar – Sekretarz Gminy Czerwieńsk. 
Dyskusji nie było. 
Przewodniczący stwierdzając brak dyskusji, odczytał i poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Wynik głosowania: 15 „za”/15. 
Raport z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący stwierdził, iż Rada – jednomyślnie - przyjęła uchwałę nr 0007.35.2019 
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Programu Współpracy Gminy Czerwieńsk 
z organizacjami pozarządowymi na 2019 rok. 
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Ad. 16 
Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 
terenie Gminy Czerwieńsk. 
Projekt uchwały wg druku: BRM.0006.11.2019 z 06.02.2019 r., opracował i omówił Tomasz 
Frąckowiak – Prezes Zarządu „POMAK” Sp. z o. o. w Czerwieńsku. 
Projekt uchwały uzyskał (większością głosów) pozytywną opinię Komisji Infrastruktury 
Technicznej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Radny Wojciech Zawada zwrócił uwagę, że w uzasadnieniu do projektu uchwały stosuje się 
nazwę Rada Gminy, a powinno być „Rada Miejska”. Następnie Radny zapytał: czy obecnie 
obowiązujące umowy z odbiorcami wody będą modyfikowane? 
Prezes „POMAK-u” wyjaśnił, że z chwilą wejścia w życie niniejszej uchwały wszystkie umowy 
o świadczenie usług przez spółkę będą zmieniane. 
Radny Krzysztof Smorąg poprosił o podanie terminu zmian umów. 
Prezes „POMAK-u” odpowiedział, że w ciągu miesiąca. 
Radny Krzysztof Smorąg zwrócił uwagę, że badania jakości wody w Nietkowie nie są na 
bieżąco publikowane. Ostatnie badania są z marca ubiegłego roku. 
Prezes Spółki zapewnił, że dane dotyczące badań wody będą uzupełnione i na bieżąco 
publikowane. 
Radny Wojciech Zawada zgłosił złą jakość wody na ul. Akacjowej w Czerwieńsku (zapach, 
kolor). Wyniki badań wody z tej ulicy także nie są publikowane. 
Prezes „POMAK-u” poinformował, że badania techniczne w sołectwach są wykonywane dla 
całej miejscowości, natomiast w Czerwieńsku jest kilka ujęć wody i nie wszystkie są 
poddawane badaniom. Sanepid nie stwierdził, że dostarczana woda na ul. Akacjowej zagraża 
życiu, czy zdrowiu ich mieszkańcom. 
W związku z powyższą wypowiedzią Radna Ewa Wójtowicz zapytała Prezesa: dlaczego POMAK 
nie obejmuje swym badaniem ulicy Akacjowej? 
Indagowany odpowiedział, że ul. Akacjowa przez Sanepid nie została wskazana do stałego 
nadzoru jakości wody. Wniosek do Sanepidu w tej sprawie będzie złożony. 
Wniosków wynikających z dyskusji do projektu uchwały nie było. 
Przewodniczący stwierdzając wyczerpanie dyskusji poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Wynik głosowania: 12 „za”, 3 „wstrzymujące się/15. 
Raport z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący stwierdził, iż Rada – większością głosów - przyjęła uchwałę nr 0007.36.2019 
w sprawie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy 
Czerwieńsk. 
Ad. 17 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Województwa Lubuskiego realizacji budowy ciągu 
pieszo – rowerowego wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 279 w Leśniowie Wielkim. 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały (druk: BRM.0006.02.2019 z 14.01.2019 r.), 
był przedmiotem prac Komisji Infrastruktury Technicznej, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
i uzyskał jej pełną akceptację. 
Temat omówił Piotr Iwanus – Burmistrz Czerwieńska. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Zgłoszeń do dyskusji nie było. 
Przewodniczący stwierdzając brak dyskusji, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Wynik głosowania: 15 „za”/15. 
Raport z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący stwierdził, iż Rada – jednomyślnie - przyjęła uchwałę nr 0007.37.2019 
w sprawie przyjęcia od Województwa Lubuskiego realizacji budowy ciągu pieszo – 
rowerowego wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 279 w Leśniowie Wielkim. 
Ad. 18 
Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów organów jednostek pomocniczych Gminy 
Czerwieńsk. 
Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały (druk: BRM.0006.05(2).2019 
z 07.02.2019 r.), był przedmiotem prac Komisji stałych Rady i uzyskał ich pełną akceptację. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Dyskusji do w/wym. dokumentu nie było. 
Przewodniczący stwierdzając brak dyskusji, poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Wynik głosowania: 15 „za”/15. 
Raport z imiennego głosowania stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący stwierdził, iż Rada – jednomyślnie - podjęła uchwałę nr 0007.38.2019 
w sprawie zarządzenia wyborów organów jednostek pomocniczych Gminy Czerwieńsk. 
Ad. 19 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Burmistrz Czerwieńska – Piotr Iwanus poinformował, że na wszystkie interpelacje i zapytania, 
zgłoszone w punkcie 3 w/wym. porządku obrad, będą udzielone pisemnie. 
Przewodniczący Rady poinformował, że odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone 
w grudniu i podczas IV sesji 28.12.2018 r. otrzymali radni: 
1. Wojciech Zawada w sprawie: 
 - remontu ulicy Jagodowej w Czerwieńsku, 
 - hałasu emitowanego przez punkt odbioru złomu i materiałów budowlanych 
 zlokalizowany na ulicy Składowej w Czerwieńsku. 
2. Henryk Góralczyk w sprawie wybudowania ścieżki rowerowej na odcinku od granic miasta 
Zielonej Góry (przy drodze DW 280) do Gminy Czerwieńsk oraz planu wykonania oświetlenia 
i chodników na w/wym. drodze m. in. do przystanku PKP w Przylepie. 
Ad. 20 
Wolne wnioski i informacje. 
Przewodniczący obrad przekazał następujące informacje, a dotyczące: 

1. Terminarza VI sesji, która odbędzie się 24.04.2019 r. (tematyka zgodna z planem pracy 
Rady na 2019 r.). 

2. Wniosku Gmin Czerwieńska, Sulechowa i miasta Zielona Góra adresowanego do 
Marszałka Województwa Lubuskiego w sprawie programu: „Mosty dla Regionów” 
(BRM.0004.03.2019). 

3. Sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach podstawowych prowadzonych przez 
jednostkę samorządu terytorialnego za rok 2018 (załącznik nr… do niniejszego 
protokołu). 

4. Pisma Burmistrza Czerwieńska adresowanego do Komendanta Wojewódzkiego Policji 
w Gorzowie WLKP. w sprawie budynku Posterunku Policji w Czerwieńsku 
(BRM.0004.04.2019). 

5. Korespondencji (e-mail z 21.02.2019 r.) Przewodniczącego Rady z mieszkańcem Płotów 
w sprawie naprawy nawierzchni drogi na ulicy Pogodnej (BRM.0004.05.2019). 
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W tym punkcie obrad zabrał głos Radny Wojciech Zawada, który zgłosił problem świadczonych 
usług przez PKS (autobusy często spóźniają się i są bardzo brudne).  
Ad. 21 
Przyjęcie protokołu z obrad IV sesji. 
Prowadzący posiedzenie poinformował, że protokół z przebiegu IV sesji Rady Miejskiej 
w Czerwieńsku był wyłożony do wglądu. W związku z tym, prowadzący poprosił o zgłaszanie 
uwag lub wniosków, co do treści tego dokumentu. 
Uwag nie było. 
Przewodniczący stwierdził, że w wyniku braku uwag, protokół z IV posiedzenia Rady Miejskiej 
w Czerwieńsku stał się obowiązującym. 
Ad. 22 
Zakończenie obrad V sesji. 
Wobec zrealizowania porządku obrad, Krzysztof Smorąg - Przewodniczący Rady, 
wypowiadając słowa: „Zamykam obrady V sesji Rady Miejskiej w Czerwieńsku” o godz. 1245 
zamknął posiedzenie. 
 
Protokół sporządziła:  Sekretarz obrad:  Przewodniczący 
Alina Juncewicz            Henryk Góralczyk Rady Miejskiej w Czerwieńsku 
Inspektor ds. obsługi      Krzysztof Smorąg 
Biura Rady 


